#### 农业经济

# 教育与经济增长的长期均衡关系——以云南省为例

孙鹤<sup>1</sup>, 余荣桢<sup>1</sup>, 王瑞杰<sup>2</sup>

- 1.云南农业大学经济贸易学院, 云南 昆明 650201;
- 2.云南农业大学工程技术学院,云南 昆明 650201

收稿日期 2006-3-22 修回日期

摘要 如何促进经济增长,是各国各地区面临的重要的问题。云南省是我国经济发展落后的西部省份之一,如何 加快经济发展,缩小东西部经济差距的任务尤其艰巨。根据经济增长理论和人力资本理论应用协整方法分析了教育 对云南省长期经济增长的基础性作用,从数量上比较了教育投资与资本投资的相对重要性,评价了云南省各层次 人力资本对经济增长的贡献。基本结论是教育投资对经济增长的作用比资本投资大得多;在云南经济发展现阶段,加强中等及其以上层次教育以适应经济结构升级已经成为迫切任务。

建键词 经济增长; 教育层次; 人力资本; 协整分析

分类号 F 019

# An Cointegration Analysis of Education and Economic Growth

SUN He<sup>1</sup>, YU Rong-zhen<sup>1</sup>, WANG Rui-jie<sup>2</sup>

- 1. Faculty of Economics and Trade, Y A U, Kunming 650201, China;
- 2. Faculty of Engineering and Technology, Y A U, Kunming 650201, China

#### **Abstract**

How to promote an economy increase is an important problem that every country and region is facing. Yunnan province is one of the 12 lest developed provinces of the western China, how to speed-up its economic growth and catch up with developed east provinces has a special importance. In this paper, based on the theory of economic growth and the theory of human capital, we analyzed the role of investment of human capital on the Yunnan economic growth; compared the impact of education with money capital's; appreciated effects of separate levels of education on economic growth.

**Key words** economic growth education structure <u>human capital</u> cointegration analysis

DOI:

## 扩展功能

### 本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ **PDF**(403KB)
- **▶[HTML全文]**(0KB)
- ▶参考文献

## 服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶复制索引
- ▶ Email Alert
- ▶文章反馈
- ▶ 浏览反馈信息

# 相关信息

▶ <u>本刊中 包含"经济增长;</u> 教育层次; 人力资本; 协整分析 的 相关文章

▶本文作者相关文章

- · 孙鹤
- 余荣桢
- 王瑞杰

通讯作者 孙鹤